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Milí čtenáři, v adventním čase jste obdrželi do rukou jubilejní 150. vydání  Dřevěňáčku 

v  nové grafické úpravě. Za jeho vznik děkujeme Ludmile Lukavcové, která v lednu  

roku 2010 vytvořila první číslo a následně věnovala jeho tvorbě mnoho let. V mezidobí 

k psaní přispěly Lenka Chrtková a Helena Bláhová a po nich se k psaní vrátila znovu 

Ludmila Lukavcová, která na vlastní žádost skončila v listopadu letošního roku.  Nám 

nezbývá, než v její práci pokračovat a přinášet vám informace ze života ve Dřevěnici. 

V úvodu tohoto čísla Dřevěňáčku bychom Vám jménem zastupitelstva obce chtěli 

popřát spokojené prožití vánočních svátků, v roce 2024 mnoho lásky, porozumění a 

plno radostných dní.  
 

 

Jak dřevěnické děti putovaly za dýní a 
strašidla na ně nevyzrála 

Byla sobota, 11. listopadu. Svatý Martin však nepřijel a místo bílého koně s gejzíry 

sněhu odlétajících od kopyt seslal pořádnou slotu. Lilo jako z konve a fičel severák. Psa 

by do té nepohody nevyhnal. Jenže ježibaby, čarodějové, zombíci, netopýři, kostlivci, 

všelijaká pavoučí havěť a všechna další strašidla z okolí Dřevěnice však do služby přesto 

musela. Čekalo na ně Putování 

za dýní, a to je přece pro 

všechny zlovolné nadpřirozené 

bytosti akce roku. Kdy jindy se 

podívat dřevěnickým dětem na 

zoubek, postrašit je a zjistit, jak 

jsou samostatné, odvážné, ba 

nebojácné!  

Zatímco pohádkové bytosti 

zatím kuly své nekalé plány v 
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areálu volejbalových kurtů, vystavovaly lebky se svítícíma očima a rozvěšovaly 

hrůzostrašné pavoučí sítě, před  

penzionem U Militkých se sešly asi tři desítky těch nejstatečnějších dřevěnických děti 

v doprovodu stejně statečných rodičů, prarodičů a hostů. Pranic nedbaly deště, zimy, 

větru ani občas pohasínajících lampionů. Věděly, že Putování za dýní musí zvládnout a 

nenechat příšery z nejtemnějších koutů pohádek zvítězit. Začátek byl snadný. Po 17. 

hodině vyrazil houf natěšených poutníků od Militkých cestou mezi zahradami na 

hřiště. Mihotavá světýlka lampionů doplnilo na trase osmdesát sklenic pomalovaných 

halloweenskými motivy a osvětlených svíčkami. U potemnělých volejbalových kurtů 

však už šlo do tuhého. Při vědomí, že teď už se musí pouze ve dvojicích vydat na stezku 

odvahy, některé tváře malých pochodníků znejistěly. Co na tom, že kvůli neustálým 

přívalům vody byla trasa kratší než jindy – i těch několik zastávek bylo pořádně 

strašidelných. U vstupu do areálu číhali kostlivci, v malé dřevěné chaloupce (při 

turnajích hlasatelně) ošklivá čarodějnice s černou tarantulí o velikosti XXL a všude 

kolem řádili skučící duchové. Kdo prošel tato stanoviště, přivítaly ho na konci cesty 

hodné dýně, které všechny malé účastníky obdarovaly dárkem. Tradičně skvělé bylo 

občerstvení, napečené cukroví, čaj a také svařák rozehřál prokřehlá těla. Jen ty buřty 

měly tentokrát poněkud vlhkou příchuť. Když udeřila 18. hodina, přišlo na řadu 

překvapení a z úžasné ohnivé show se až tajil dech. A strašidla? Ta vyšla zase úplně 

naprázdno a do svých spárů nelapila ani jediné dítko z Dřevěnice a okolí. Docela je to 
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vyvedlo z míry, protože ještě před svým odletem nečekaně poděkovala organizátorům 

a všem jejich pomocníkům za přípravu parádní akce.  

 
 

Posezení se seniory 
 

Ve středu 15. listopadu se padesát seniorů sešlo k tradičnímu posezení v Penzionu U 

Militkých. Termín tohoto setkání jsme v letošním roce posunuli o měsíc dříve než 

obvykle, což, jak naznačuje vysoká účast, byla asi správná volba. Starostka obce nejprve 

přivítala přítomné a stručně představila úspěchy a neúspěchy z letošního roku spolu s 

plány na nadcházející období. Po této úvodní části následovalo promítání videa 

s bývalým kronikářem obce, panem Zdeňkem Militkým, natočeného v devadesátých 

letech a upraveného pro letošní rok Jiřím Albrechtem. Promítání nás vtáhlo do doby 

minulé a poskytlo poutavý pohled na historii obce.  

 

 

Pro všechny byla také připravena večeře v podobě tradičního řízku s bramborovým 

salátem. K tomu dostal každý od obce malý dárek a keramické srdíčko, vyrobené dětmi 

během úterního keramického kroužku.  

Příjemná a přátelská atmosféra posezení přinesla radost ze společného setkání.  
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Rozsvícení vánočního stromu 
 

Tak velkou účast obyvatel Dřevěnice si zaslouží pouze zcela výjimečné události – a mezi 

ně nepochybně patřilo také rozsvícení vánočního stromu 2. prosince. Víc než stovka 

dospělých i dětí přispěchala s kulichy, šálami a rukavicemi, protože svatý Petr vyslyšel 

přání a už v předstihu několika dnů „pocukroval“ sněhem i krajinu pod Kumburkem. 

Drobně sněžilo, lehce pofukovalo, ale pravá zimní atmosféra jen umocňovala kouzlo 

nadcházejícího okamžiku.  

Urostlý smrk stojící před areálem dřevěnických volejbalových kurtů už byl krásně 

nazdobený a netrpělivě čekal – stejně jako děti dovádějící v jeho okolí na sněhové 

nadílce – na chvíli, až se zářící ukáže v plné kráse. Musel si však ještě pár chvil počkat.  

Přesně v 17 hodin se ujala slova starostka obce Barbora Veberová. Před zaplněným 

prostranstvím ve svém krátkém projevu připomněla význam a jedinečnost adventního 

času. „Přeji nám všem, abychom v období vánočních svátků našli vnitřní klid… Pojďme 

využít letošní Vánoce nejen k zaslouženému odpočinku, ale také k přemýšlení o tom, 

co je v životě důležité a co má opravdu smysl,“ uvedla a v závěru popřála všem veselou 

mysl v roce 2024. 
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Pak už se odpočítávalo. 

Sotva dozněla hromově 

znějící číslovka „jedna“, 

rozsvítil se nádherně 

dosud ponurý vánoční 

strom a také v Dřevěnici 

začal advent. Protože k 

takové slávě patří i zpěv 

koled, ujaly se vzápětí 

role šikovných zpěváčků 

dřevěnické děti, které 

navzdory chladu a páře stoupající od pusy 

předvedly vděčnému publiku milé vánoční 

pásmo. Na ně bezprostředně navázal ženský 

vokální soubor, který krásou svých hlasů i 

výběrem jímavých adventních písní umocnil 

hřejivou atmosféru celého setkání.  

A co bylo dál? Parádní ohňostroj, který ozářil 

noční oblohu i nadšené tváře malých 

Dřevěňáčků. Tradičně skvělé občerstvení, za něž 

si zaslouží velký dík všichni, kteří se na jeho 

přípravě a pečení podíleli. A také příležitost ke 

společnému mezigeneračnímu setkání, jakých 

ani v naší obci není nikdy dost. Tak za rok opět u 

vánočního stromu na viděnou!  

 

 
 

Na adventní struně 
 
Další setkání v rámci iniciativy „Komunitní aktivity za vámi“ pořádané Místní akční 

skupinou Brána do Českého ráje, z.s. pod záštitou obce Dřevěnice proběhlo v pondělí 

27. listopadu v hospůdce u Militkých. Tentokrát jsme se sešli k výrobě adventních 

věnců z pečlivě připravených přírodnin. Sešlo se zhruba 25 žen a 8 dětí, aby zapojily 

kreativitu a vytvořily si unikátní adventní věnec. Přírodniny jako jsou šišky, větvičky, 
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skořápky, sušené ovoce a podobně se proměnily v nádherné dekorace. Pracovnice 

z  MAS vytvořily i jeden skutečně velký věnec, který následně ozdobil chodbu obecního 

úřadu. 

 

Po pracovní části následovalo zasloužené posezení u teplého čaje a občerstvení, kde se 

všichni účastníci mohli podělit o své zážitky a radovat se z vytvořených děl. Těšíme se 

na další setkání a společné aktivity, které naplní zimní odpoledne pohodou.  

 

Česko zpívá koledy 

Ve středu 13. prosince 2023 jsme se 

opět připojili k tradiční akci Deníku s 

názvem Česko zpívá koledy. Zhruba 

padesátka malých i velkých 

návštěvníků se předvánočně naladila 

v Penzionu u Militkých nejprve 

kreativním tvořením s děvčaty ze 

Stonožky a poté zpěvem. Ve stejný 

okamžik v 18:00 hodin zazněly koledy 

na více než osmi stovkách míst a mezi 

nimi byla i naše obec. S 

houslovým doprovodem 

jsme přezpívali koledy 

Nesem vám noviny, 

Půjdem spolu do 

Betléma, Narodil se 

Kristus Pán, Pásli ovce 

Valaši, Rolničky a na 

závěr Vánoce přicházejí. 

Děkujeme všem za účast 

a krásnou předvánoční 

atmosféru. 
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Návštěva Mikuláše, 
anděla a čertů  

V předvečer svátku svatého Mikuláše prošla naší 

obcí čtveřice kouzelných bytostí, a sice Mikuláš s 

andělem a dvěma čerty. Domácnosti, které 

navštívili, naplnilo vzrušení a nevšední radost. 

Dětem za jejich roční úsilí věnoval Mikuláš několik 

laskavých slov a anděl předal dárky, všemu šibalsky 

přihlíželi obávaní čerti. Děkujeme Mikulášovi, 

andělovi a čertům za jejich návštěvu. 

 

Poslední smeč 
V sobotu 25. listopadu se sešli v hostinci U Růže v Radimi členové TJ a také další, kteří 

pomáhali s přípravou nebo v průběhu Volejbalové Dřevěnice jako pořadatelé na již 

tradiční Poslední smeči. 

Na úvod zhodnotil krátce ředitel Volejbalové Dřevěnice Václav Nidrle, co se TJ v tomto 

roce povedlo, jaké akce se na hřišti v Dřevěnici konaly a poděkoval všem, kteří přiložili 

ruce k dílu a pomohli s pořádáním  této velké akce. 
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Jako obvykle byly oceněny drobným dárkem ženy, které obsluhovaly stánky jak při 

Volejbalové Dřevěnici, tak i při dalších akcích, které TJ pořádá. Po přípitku a večeři,  

začala zábava při živé hudbě. I přes chřipkové období se sešlo poměrně velké množství 

členu TJ i jejich příznivců. 

 

Barevný minivolejbal 

V sobotu 4. listopadu 2023 

proběhl turnaj barevného 

minivolejbalu v Lázních 

Bělohradě. Za TJ Sokol 

Dřevěnice se zúčastnilo pouze 

jedno družstvo kategorii 

žlutých pod názvem Světlušky, 

za nějž hráli Jakub Veber a 

Natálka Kubíčková, kteří se 

umístili na třetím místě. Další 

turnaj proběhl v neděli 3. 

prosince 2023 v Hořicích. Opět 

jsme hráli ve žlutých barvách s 

jedním týmem, v němž se 

střídali Jakub Veber, Natálka 
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Kubíčková a Tomáš Stránský. Tentokrát se umístili na druhém místě. Gratulujeme 

k pěkným výsledkům a těšíme se na další turnaje v roce 2024.  

 
 

Pravidelné lekce PIT pilates  
Na jaře tohoto roku jsme odstartovaly v naší obecní tělocvičně pravidelné lekce PITka 

(pilates intervalový trénink), na které s chutí dochází sestava odvážných dam - 

sporťaček. Nejen, že se nám sestava rozrůstá o další nadšenkyně, ale hlavně došlo k 

velkému posunu ve fyzických možnostech všech účastnic. Cílem našich hodin v 

tělocvičně je dosažení EPOC efektu (zvýšení spotřeby kyslíku), zrychlení metabolismu, 

zvýšení množství svalové hmoty a spalování tuku. 

Pilates je skvělé cvičení, které perfektně tvaruje a 

tónuje postavu, rovná záda a posiluje hluboký 

stabilizační systém. V mém tréninku se ale 

nejedná o klasické Pilates, ale jde o intenzivnější a 

dynamičtější formu, kterou i přesto zvládne 

začátečník. Výhody PIT - lepší fyzická kondice, 

výdrž, síla, rovnováha, snížení stresu. Rozhodně 

není toto cvičení nudné a stereotypní. Zpětnou 

vazbou pro mne jsou ženy odcházející propocené, 

červené v obličeji a přesto usměvavé.  

Závěrem řečeno - dámy sporťačky jsou prostě 

dobré.  Cvičíme každou neděli od 17:30 hod. 

 
 

Nadcházející akce v lednu 2024 
 
Tříkrálová sbírka  

Dne 6. ledna 2024 se naši Tři králové vydají na průvod obcí, aby přinesli nejen 

radost, ale i poslání pomoci dobrým věcem při Tříkrálové sbírce pořádané Oblastní 

charitou Jičín. Přispět do této sbírky můžete do zapečetěných pokladniček, které Tři  
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králové ponesou. Pokud budete chtít přispět do sbírky v jiný termín bude na obecním 

úřadě umístěna do 14.1.2024 další zapečetěná pokladnička.  

Hasičský ples  

Dne 20. ledna 2024 od 20:00 hod. v restauraci U Růže v Radimi pořádá SDH Dřevěnice 

hasičský ples, k tanci hraje WOKO. Připravena je bohatá tombola. 

 

Lednové posezení s promítáním 

Dne 29. ledna 2024 od 15:00 hod.  v rámci akce „Komunitní aktivity za vámi“ pořádané 

Místní akční skupinou Brána do Českého ráje, z.s. proběhne v Penzionu u Militkých lednové 

posezení s promítáním filmu „Kronika obce Dřevěnice“ a kvízem o zajímavostech Českého 

ráje. 
 

 

 

Vážení zahrádkáři, ovocnáři a všichni ti, kteří se bez práce od našich včeliček 

neobejdete. Přejeme Vám překrásné a klidné vánoční svátky a hlavně hodně zdraví a 

úspěchů do roku 2024. 

Výbor ZO včelařů Radim 

 

 

 


